
 Hf. Birkevang bestyrelsesmøde 
 Onsdag den 17. januar 2024 

 Medlem  Tilstede  A�ud 
 Morten  x 
 Lone  x 
 Peter  x 
 Lo�e  x 
 John  x 
 Pierre  x 
 Søren  x 
 Niels  x 
 Rune  x 

 Punkt 1  Emne: Asfaltering af Ærtebjergvej (budget 2024) 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Formand for To�evang Vejlag, Steffen Mosegaard, har henvendt sig, idet Ærtebjergvej skal 
 asfalteres i år. E�er en gammel a�ale fordeles udgi�erne �l asfaltering ligeligt mellem os og 
 vejlaget. Asfaltering af de opgravninger, der er foretaget i forbindelse med anlæggelse af 
 klimavejen, betales dog af de�e projekt. Så det er resten, vi skal dele. Der fremsendes overslag 
 snarest (formentlig klar �l de�e møde). Steffen spørger, om det vil være OK for os at få udført 
 arbejdet i maj/juni. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen afventer �lbuddet fra To�evang Vejlag, og vi budge�erer med det, når det kommer. 
 Tidspunktet for udførelsen er OK, og vi informerer de berørte andelshavere, når projektet nærmer 
 sig. 

 Ansvarlig:  Morten  Dato: 
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 Punkt 2  Emne: Færdigmelding af Fælleshuset (budget 2024) 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Selv om det nu er en del år siden, at der blev givet bygge�lladelse �l Fælleshuset, er der stadig 
 nogle mangler i forhold �l den dokumenta�on, Andelsselskabet Birkevang skulle levere i 
 forbindelse med �lladelsen. Vi har bedt rådgivende ingeniør Nikolaj Thymark om at sørge for 
 denne dokumenta�on og tage hånd om sagen. Der er �dligere fremsendt et budget for de�e. Han 
 sender et revideret budget (formentlig klar �l de�e møde). 

 Beslutning: 

 1.  John og Morten er på sagen og holder bestyrelsen opdateret. Budge�et for projektet ligger klar �l 
 næste bestyrelsesmøde. 

 Ansvarlig:  John og Morten  Dato: 

 Punkt 3  Emne: Den foreløbige vurdering og grundskyld 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Lone beder Morten orientere og forklare bestyrelsen om den foreløbige vurdering og grundskyld for 
 Birkevang. Bestyrelsen drø�er de�e, herunder hvilke evt. konsekvenser de�e har. Der er desuden en 
 drø�else af håndteringen af kommunika�onen, da denne blev sendt ud via hjemmeside og Facebook 
 uden bestyrelsens orientering og godkendelse. 

 Beslutning: 

 1.  Morten redegjorde for den nye vurdering, og hvordan det fungerer med grundskyld i Birkevang. 
 Morten beklagede, at bestyrelsen ikke blev orienteret om, at den nye vurdering var endelig, før 
 meddelelsen om de�e blev lagt på hjemmesiden med link fra Facebook. 

 Ansvarlig:  Lone  Dato: 
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 Punkt 4  Emne: Budgetlægning 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Vi lægger budget for 2024 på basis af realiserede tal i 2023 og forventninger �l omkostninger. 
 Foreløbigt regnskab for 2023 og likviditetsbudget for 2024 er fremsendt sammen med denne 
 dagsorden. (Vær opmærksom på, at nogle af budge�allene i højre kolonne blot er fremskrivninger 
 af budget 2023). 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen lagde budget for 2024. De beløb, der mangler, lægges ind i budge�orslaget før den 
 endelige behandling af det på bestyrelsesmødet onsdag den 7. februar. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 

 Punkt 5  Emne: Første indkaldelse �l generalforsamling 2024 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Indkaldelsen fremlægges �l godkendelse. (Er udsendt sammen med denne dagsorden). 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen godkendte indkaldelsen. Den omdeles i postkasserne lørdag den 3. februar. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 

 Punkt 6  Emne: Dirigenter/referenter �l generalforsamling 2024 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Jørgen Carlsen vil gerne påtage sig at være dirigent igen. Hanne Rosenvold er imidler�d forhindret i 
 at være meddirigent. Vi skal derfor have fundet en afløser, ligesom der skal findes to referenter. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen drø�ede mulige kandidater, som vil blive kontaktet af Morten. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 
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 Punkt 7  Emne: Forslag �l bestyrelsesforslag på GF om kloakundersøgelse 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  I forbindelse med asfalteringen af den sydlige del af Birkevang viste kloakundersøgelsen i området, 
 at der var en del skader på kloakrørene, som skulle udbedres inden for kort �d (ved hjælp af foring 
 og uden udgravning). Undersøgelsen kunne også afsløre skader inde på andelene. Der er 
 formentlig også skader på rørene i den øvrige del af Birkevang, hvorfor det kan være en god idé at 
 få lavet en undersøgelse. Der er indhentet �lbud fra vores kloakmester på TV-inspek�on, som lyder 
 på 56.375 kr. inkl. moms. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen s�ller forslag om at få udført en TV-inspek�on af kloakkerne under Birke Allé samt i 
 Birkevang nord for alleen. 

 2.  Bestyrelsen s�ller endvidere forslag om, at der afsæ�es 200.000 kr. i budge�et �l eventuelle 
 repara�oner af kloakrør. 

 Ansvarlig:  Morten  Dato: 

 Punkt 8  Emne: Bestyrelsesforslag �l GF om køb af jord ved det nordlige skel 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Forslag om, at vi beder advokat Regitze Elmsted om at bistå os med at udfærdige en a�ale om 
 købet og videresalg af jorden �l andelshaver. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen godkendte. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 

 Punkt 9  Emne: Bestyrelsesforslag �l GF om opsætning af lampe ved den nordvestlige indgang 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Der mangler en lampe ved indgangen. Tilbud på gravearbejde, lampe og opsætning lyder på cirka 
 12.000 kr. inkl. moms. (Peter Haslund og John Gross har givet de�e �lbud) 

 Beslutning: 

 1.  Forslaget blev godkendt, idet John kommer med et forslag �l lys ved både s� og havelåge, som 
 ligger klar �l næste bestyrelsesmøde. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 
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 Punkt 10  Emne: Forslag om bestyrelsesforslag �l GF om opdatering af hjemmeside 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Vores hjemmeside trænger �l en ”opfrisker”, både hvad angår struktur og indhold. Morten foreslår, 
 at kommunika�onsudvalget fra starten af det kommende bestyrelsesår kommer med oplæg �l, 
 hvad vi gerne vil opnå med opdateringen, og at vi engagerer et professionelt bureau �l at bistå os 
 med arbejdet. Der afsæ�es 75.000 kr. �l projektet. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen kunne ikke godkende forslaget om at afsæ�e penge �l ekstern bistand. Men henviser 
 �l, at kommunika�onsudvalget skal arbejde med kravene �l en ny hjemmeside. 

 Ansvarlig:  Morten  Dato: 

 Punkt 11  Emne: Info om byggeri på hjemmesiden 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Lone påpeger, at det er svært at finde informa�on om byggeri på hjemmesiden. 

 Beslutning: 

 1.  Problemet blev henvist �l kommunika�onsudvalget. 

 Ansvarlig:  Lone  Dato: 
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 Punkt 12  Emne: Visionsudvalget 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Der holdes temamøde om Fællesskaber i Fælleshuset �rsdag den 30. januar kl. 19 �l 21.30. 
 A�enen skal handle om, hvad vi drømmer om i frem�dens Birkevang. Hvilke fællesskaber vil vi 
 gerne have? Hvad skal de kunne? 

 I e�eråret sa�e vi fokus på emnet trafik i Birkevangs vision. Nu gælder det Fællesskaber, og mødet 
 er det første om de�e emne. 

 Se mere her: 

 h�ps://www.birkevang.dk/visions-temamoede-om-faellesskabet-og-faellesskaber-i-birkevang/ 

 Alle er naturligvis meget velkomne �l at deltage. I tråden på Birkevangs Facebook side kan man 
 skrive, at man kommer. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen opfordrer �l at møde op og ønsker godt møde! 

 Ansvarlig:  Lo�e og Peter  Dato: 

 Punkt 13  Emne: Fjernvarme 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Opfølgning på “poli�sk” ak�vitet, der blev igangsat på mødet i december. 

 Beslutning: 

 1.  Birkevang har sat poli�sk bevågenhed på sagen gennem medlem af Borgerrepræsenta�onen Laura 
 Rosenvinge. 

 Ansvarlig:  Rune og Niels  Dato: 
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 Punkt 14  Emne: Træfældning 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Vi har modtaget �lbud på fældning af de tre døde træer ved legepladsen. 

 Beslutning: 

 1.  Tilbuddet blev godkendt, og arbejdet sæ�es i gang. 

 Ansvarlig:  Morten  Dato: 

 Punkt 15  Emne: Generende røg fra brændeovn 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Bestyrelsen har modtaget en henvendelse fra en andelshaver, som føler sig meget generet af røg 
 fra en brændeovn. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen opfordrer �l at læse opslaget på hjemmesiden vedr. optænding i brændeovn. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 

 Punkt 16  Emne: Leje af Fælleshuset i julen 

 Sagsfrems�lling: 

 1.  Vi har modtaget en henvendelse fra en andelshaver, der spørger, om Fælleshusudvalget kan 
 afgøre, at den samme andelshaver ikke må leje huset i juledagene flere år i træk. 

 Beslutning: 

 1.  Bestyrelsen vil i samarbejde med Fælleshusudvalget kigge på og �lpasse reglerne for udlejning, så 
 de �lgodeser fællesskabet og alle birkevængere. 

 Ansvarlig:  Bestyrelsen  Dato: 
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 Punkt 17  Emne: Eventuelt 
 Sagsfrems�lling: 

 1.  Nøgleadministra�on. 

 Beslutning: 

 1.  Beth (nr. 2) har �lbudt at overtage opgaven. 

 Ansvarlig:  Morten  Dato: 
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